
Met dankbaarheid kijken we terug op de 
afgelopen maanden. Op 31 augustus jl. 
heeft kardinaal Eijk het Ariënsinstituut 
plechtig ingezegend en daarmee het 
startsein gegeven voor de nieuwe 
priesteropleiding van het Aartsbisdom 
Utrecht. Elders in deze nieuwsbrief kunt u 
meer lezen over dit bijzondere moment. 
Inmiddels hebben de tien seminaristen 
hun plek gevonden in de Utrechtse 
binnenstad en weten ze de weg 
aardig te vinden. Zij zijn 
zich thuis gaan voelen 
op de faculteit en de 
hogeschool. Gauthier 
de Bekker en Erik 
Rozeman zullen iets 
van hun ervaringen 
met u delen. De 
afgelopen tijd stond 
voornamelijk in het 
teken van de studie, 
maar natuurlijk 
hebben we de laatste 
weken met elkaar 
toegeleefd naar Kerstmis.

Over een paar dagen is het zover. 
Dan mogen we weer gedenken dat 
hemel en aarde met elkaar verbonden zijn in 
een weerloos mensenkind, dat God en mens tegelijk 
is. Paus Franciscus heeft het heel treffend verwoord 
toen hij vorig jaar in een preek aan het begin van de 
advent zei: Kerstmis is niet een herdenking of een 
jaarlijks terugkerend feest. Het is niet de herinnering 
aan iets moois of een paar gezellige dagen. Kerstmis 
is vooral een ontmoeting… een ontmoeting met Jezus. 

Daarmee raakt hij de kern van het Kerstfeest. Als 
de engel tot de herders zegt: Heden is u een Redder 
geboren, Christus de Heer, dan gaan ze direct op 
zoek naar het Kind in de kribbe. En het komt tot een 
bijzondere ontmoeting, een ontmoeting die hun leven 
verandert. Als de wijzen uit het Oosten de ster aan de 
hemel zien staan, dan laten ze al hun vooroordelen 

achter zich en gaan op weg naar Bethlehem. Daar 
vinden ze het Kind en gaan voor Hem door de knieën. 
Een ontmoeting die hun leven zozeer verandert dat ze 
uiteindelijk als andere mensen teruggaan naar huis. 

Met Kerstmis worden ook wij geroepen om op weg 
te gaan naar Bethlehem, om het Kind te ontmoeten. 
Ook ons wordt gevraagd onze eigen zekerheden los te 
laten en voor Hem door de knieën te gaan. Want in dat 

Kind ontmoeten we God zelf, is het God zelf 
die Zijn handen naar ons uitstrekt en 

ons toelacht. In het kleine Kind in 
de kribbe zien we wie God is. De 

apostel Paulus zegt niet voor 
niets: Jezus is het beeld van 
de onzichtbare God (Kol. 1, 
15). En deze God eist geen 
bijzondere dingen van ons. 
Hij vraagt alleen om ons 
hart voor Hem te openen. 
Zodat Hij bij ons kan 
komen en ons leven kan 
veranderen. 

Kerstmis is daarom bij uitstek 
het feest waarop de relatie met 

God een nieuwe impuls krijgt. 
Door een persoonlijke ontmoeting 

met het Kind in de kribbe. Daarmee 
is Kerstmis niet alleen een verhaal van lang 

geleden, een verhaal van engelen en herders… maar 
een verhaal dat ertoe doet, dat van belang is voor 
onze wereld, voor onze Kerk, voor ons eigen leven. 

Graag maak ik van de gelegenheid gebruik om u 
hartelijk te danken voor uw gebed, uw verbondenheid 
en uw fi nanciële steun. Voor de één is het mogelijk iets 
meer te geven, voor een ander is het mogelijk meer 
voor ons te bidden. Ik wens u een zalig Kerstmis en 
Gods zegen voor het nieuwe jaar. Dat het voor u allen 
een jaar des Heren mag zijn, een jaar van vreugde en 
vrede!

Rector P. Kuipers
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Kerstwens 
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Relieken geplaatst onder altaar Ariënsinstituut
Daags voor Allerheiligen, op vrijdag 31 
oktober, heeft kardinaal Eijk tijdens 
een feestelijke Eucharistieviering een 
reliekschrijntje geplaatst onder het altaar 
in de kapel van de priesteropleiding het 
Ariënsinstituut.

Het schrijntje, een kopie van een 14de eeuwse Franse 
reliekschrijn, is een cadeau van de bisdomstaf van het 
Aartsbisdom Utrecht. Het bevat onder meer relieken 
van Willibrord, Bonifatius, Augustinus, Thomas van 
Aquino, de martelaren van Gorcum en de pastoor van 
Ars. In de viering verwees kardinaal Eijk naar het 
gebruik in de vroege Kerk om de Eucharistie te vieren 
op het graf van de martelaren. Toen dat vanwege de 

groei van 
de Kerk 
niet langer 
mogelijk 
was, wer-
den er re-
lieken van 
martelaren 
en andere 
heiligen 
meegeno-
men om 
onder het 
altaar te 
plaatsen. 
Zo kon men 
toch – in 
overdrach-
telijke zin 
– aan deze 
zinvolle 
traditie 
vasthouden.

Door de plaatsing van de relieken van deze 
heiligen onder het altaar heeft de bisdomstaf de 
priesteropleiding en de studenten willen toevertrouwen 
aan hun voorspraak. Tevens hoopt de bisdomstaf dat 
de studenten een voorbeeld nemen aan het leven van 
deze heiligen en de manier waarop zij Christus zijn 
nagevolgd.



Kardinaal Eijk heeft op 31 augustus het 
Ariënsinstituut aan de Keistraat 9 in 
Utrecht ingezegend: het pand waar de 
priesteropleiding van het Aartsbisdom 
Utrecht is gevestigd. Familieleden van de 
studenten en mensen uit de buurt waren 
aanwezig bij de plechtigheid, die werd 
gevolgd door een feestelijk programma. 
Rector Kuipers noemde 31 augustus “een 
historische dag” en sprak zijn dankbaarheid 
en vreugde uit “dat we de Utrechtse 
priesterstudenten weer in eigen huis kunnen 
opleiden.” Daags tevoren had kardinaal 
Eijk tijdens een gebedsviering al de woning 
van vier Colombiaanse priesterstudenten 
ingezegend.

Om de start van het Ariënsinstituut te markeren, 
zijn een magazine en een smoelenboekje met 
alle Utrechtse priesterstudenten uitgebracht. 
Kardinaal Eijk kreeg uit handen van rector Kuipers 
de eerste exemplaren uitgereikt. Kuipers zei tot de 
aanwezigen, die allen ook een exemplaar kregen: 
“Dit smoelenboekje is in een handzaam formaat, u 
kunt het dus bij u steken, op uw hart dragen en in uw 
gebed meenemen.”

‘Kasplantje’
‘s Ochtends waren de studenten aanwezig bij de 
jaarlijkse Ariënsherdenking in Maarssen (parochie St. 
Jan de Doper), aansluitend vond de Eucharistieviering 
plaats in de H. Hartkerk aldaar. Hoofdcelebrant was dit 
jaar mgr. H. Woorts, hulpbisschop van Utrecht. In de 
viering werd priesterstudent Jaider Chantré Sánchez 
aangesteld als lector. Voor de priesterstudenten van 
het Aartsbisdom Utrecht is de Ariënsherdenking in 
Maarssen traditiegetrouw de start van het nieuwe 
studiejaar. 
Kardinaal Eijk sprak ‘s middags over een bijzonder 
weekend: “Gisteren heb ik de nieuwe communauteit 
van de vier Colombiaanse priesterstudenten 
ingezegend, vanmiddag mag ik dat doen met het 
Ariënsinstituut als nieuwe priesteropleiding. Dit is 

een tak van sport die ik graag beoefen.” Hij blikte 
ook kort terug op de sluiting van het Ariënskonvikt 
vijf jaar eerder: “Toen stond het Aartsbisdom 
Utrecht er niet goed voor. Er waren nog maar enkele 
priesterstudenten en het bisdom had een enorme 
reorganisatie moeten doorvoeren. Nu zijn er gelukkig 
twaalf studenten plus één student die zijn pastorale 
jaar doet, want priesters zijn onontbeerlijk voor 
een bisdom. Zonder Eucharistie kan de Kerk niet 
bestaan. Het Ariënsinstituut is nog een kasplantje, 
maar dat geldt voor meer priesteropleidingen. En 
we steken niet slecht af bij andere bisdommen, als 
ik ons studentenaantal bijvoorbeeld vergelijk met 
sommige Italiaanse bisdommen die groter zijn dan het 
aartsbisdom.”
De studenten krijgen hun wetenschappelijke vorming 
aan de Tilburg School of Catholic Theology en Fontys 
Hogeschool Theologie Levensbeschouwing, daarnaast 
ontvangen ze hun geestelijke vorming aan het 
Ariënsinstituut. “Want wie als priester in zijn leven 
geen voortdurend contact heeft met Christus, kan dit 
niet doorgeven aan de gelovigen,” aldus de Utrechtse 
aartsbisschop.

‘Ludgerushuis’
Tijdens een gebedsviering op 30 augustus zegende 
kardinaal Eijk de woning van vier Colombiaanse 
priesterstudenten in. Ze zijn lid van de congregatie 
Misioneros de Cristo Maestro (Missionarissen van 
Christus Leraar) en hebben zich op uitnodiging van 
kardinaal Eijk in het Aartsbisdom Utrecht gevestigd. 

Hun woning heeft de naam ‘Ludgerushuis’, 
een verwijzing naar de heilige Ludger. Deze 
missionaris en bisschop werd geboren in 
de buurt van Utrecht. “We zijn God zeer 
dankbaar dat we jullie hier in Utrecht mogen 
verwelkomen,” zo benadrukte kardinaal Eijk 
tijdens de bijeenkomst. 

Bestellen magazine ‘Priesters opleiden in 
hartje Utrecht’ (€ 3 excl. verzenden): tel.: 030 
2361570 of www.aartsbisdom.nl/webwinkel 
Downloaden smoelenboekje: 
www.ariensinstituut.nl/priesteropleiding

Het jaar 2014 loopt ten einde en er is 
tegelijkertijd, ten tijde van het schrijven 
van dit artikel, met het aanbreken van 
de adventstijd, een nieuw kerkelijk jaar 
begonnen. Een jaar dat paus Franciscus 
heeft uitgeroepen tot het Jaar van het 
Godgewijde Leven. Ter gelegenheid hiervan 
schrijft de paus in zijn apostolische brief 
dat het eerste doel van dit jaar is: “naar 
het verleden kijken met dankbaarheid.” Wij 
(priesterstudenten Gauthier de Bekker en 
Erik Rozeman) blikken daarom aan het einde 
van dit jaar graag, samen met u als lezer, 
in dankbaarheid terug op ons leven aan 
het Ariënsinstituut in de stad Utrecht sinds 
de opening van de priesteropleiding op 31 
augustus jongstleden.

Het is pas een korte tijd maar wat ons betreft is er 
toch het nodige in gebeurd. Wij kijken dan ook vol 
dankbaarheid terug naar de maanden die we hier in 
het centrum van Utrecht hebben mogen beleven. Vol 

dankbaarheid jegens de mensen die ons begeleiden 
en die ons de kans bieden om hier op deze mooie plek 
te kunnen leven, bidden en studeren. Het studeren 
aan de universiteit (TST) en Fontys Hogeschool met 
studenten die geen priester willen worden, ervaren 
wij als erg verrijkend. Ook het wonen in de stad 
met alle drukte van dien maakt ons bewust waar 
we de studie voor doen. Om in deze wereld Christus 
te mogen brengen. Zelf een soort van Kerst te 
mogen zijn. Omdat het geloven tegenwoordig niet 
meer vanzelfsprekend is en zeker een keuze tot 
het priesterschap niet, is het erg prettig om in een 
gemeenschap te leven waar deze roeping en keuze 
kunnen worden begrepen. Deze plek hebben wij 
natuurlijk in het Ariënsinstituut. Het wonen hier in de 
stad geeft wel een andere dynamiek aan het leven als 

priesterstudent. Rust en stilte zijn dingen waarnaar 
gezocht moet worden. Ook de tijd kan snel opraken 
aan mensen die een beroep op je doen. Maar dit is dan 
ook een bijzonder goede voorbereiding voor het leven 
als parochiepriester voor wie deze uitdagingen niet 
vreemd zijn.

Aan het begin van dit nieuwe liturgisch jaar zien wij 
reikhalzend uit naar de komst van Jezus Christus met 
Kerstmis. Ieder jaar opnieuw weet het Evangelie van 
de kerstnachtmis ons daarbij in het hart te raken. 
Hoe God zich tot een kind maakt en zichzelf aan ons 
toevertrouwt zodat wij Hem lief kunnen hebben. 
Tegelijkertijd is dit ook een uitnodiging naar ons. 
Een uitnodiging om, zoals paus Benedictus XVI heeft 
gezegd in zijn homilie tijdens de kerstnacht van 2012, 
“de overstap te wagen waarmee we de stap doen weg 
van onze denk- en levensgewoonten en de slechts 
materiële wereld overstijgen naar het eigenlijke, 
oversteken naar die God, die op zijn beurt naar ons is 
toegekomen.”

Gauthier de Bekker en Erik Rozeman

(foto links: Erik, foto boven: Gauthier)
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